

Title (en)

Method and device for removing dust and dirt particles.

Title (de)

Verfahren und Vorrichtung zum Entfernen von Staub- und Schmutzpartikel.

Title (fr)

Méthode et dispositif pour l'élimination de poussière et saletés.

Publication

EP 0538238 A1 19930421 (DE)

Application

EP 92890224 A 19921015

Priority

AT 205991 A 19911016

Abstract (en)

The invention relates to a method for removing dust and dirt particles from large areas by moving a suction pipe over the area, the mouth opening of which suction pipe is held at a distance from the area, preferably essentially parallel thereto, there being formed in front of, possibly also behind, the mouth opening of the suction pipe, from at least two air flows brought together with different speeds at an acute angle, a vortex which guides the suction flow towards the area to be cleaned. The invention also relates to a device for implementing such a method, there projecting from at least one of the longer sides 8 of the essentially rectangular mouth opening 9 of the suction pipe 1 a guide plate 2, the underside 11 of which is preferably concavely curved. <IMAGE>

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft ein Verfahren zum Entfernen von Staub- und Schmutzpartikel von großen Flächen durch Bewegen eines Saugrohres über die Fläche, dessen Einmündungsöffnung von der Fläche beabstandet, vorzugt im wesentlichen parallel zu dieser, gehalten wird, wobei vor, gegebenenfalls auch hinter der Einmündungsöffnung des Saugrohres, eine den Saugstrom gegen die zu reinigende Fläche lenkende Wirbelwalze aus mindestens zwei mit unterschiedlichen Geschwindigkeiten unter einem spitzen Winkel zusammengeführten Luftströmen gebildet wird. Gegenstand der Erfindung ist weiters eine Vorrichtung zur Durchführung eines solchen Verfahrens, wobei von mindestens einer der längeren Seiten 8 der im wesentlichen rechteckigen Einmündungsöffnung 9 des Saugrohres 1 ein Leitblech 2 absteht, dessen Unterseite 11 bevorzugt konkav gewölbt ist. <IMAGE>

IPC 1-7

E01H 1/08

IPC 8 full level

A47L 9/06 (2006.01); **E01H 1/08** (2006.01)

CPC (source: EP)

A47L 9/06 (2013.01); **A47L 9/0613** (2013.01); **E01H 1/0836** (2013.01); **E01H 1/0863** (2013.01)

Citation (search report)

- [X] CH 338482 A 19590531 - ASBRINK & CO AB [SE]
- [X] CH 474628 A 19690630 - RAPID MASCH FAHRZEUGE AG [CH]
- [X] WO 8503498 A1 19850815 - MOSZKOWSKI STEFAN JACEK
- [A] DE 3437990 A1 19860424 - SCHMIDT ALFRED ING GMBH [DE]
- [A] AU 5186273 A 19740808 - GRENFELL L R

Cited by

DE29914329U1; CN111021297A; CN107964907A; CN109171577A; CN113737696A; DE19520778C1; CN114857098A; CN110004860A; CN114197361A; US12012704B2; WO2005116343A1; WO02095136A1

Designated contracting state (EPC)

DE ES FR GB IT

DOCDB simple family (publication)

EP 0538238 A1 19930421; AT 395991 B 19930426; AT A205991 A 19920915

DOCDB simple family (application)

EP 92890224 A 19921015; AT 205991 A 19911016